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Abstract (en)
A catalytic ink comprises a dispersion of carbon particles and an organic noble metal complex in a solution of ionomer. A catalytic layer (I) on a
substrate material (II) containing a proton conducting polymer (ionomer), electrically conductive carbon particles and fine particles of at least a noble
metal is prepared by coating the substrate material with an ink (III). The ink (III) comprises a dispersion of carbon particles and at least on organic
noble metal complex in a solution of the ionomer. The coating is dried such that the ionomer and substrate are not damaged and the complex is
decomposed to form finely divided noble metal particles in an oxidation state of 0. Independent claims are included for: (i) The ink (III); (ii) a process
for the production of (I) on (II) by application of (III); and (iii) drying a gas diffusion electrode for a polymer electrolyte fuel cell whereby the substrate
(II) is a gas distribution structure.

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft eine Katalysatorschicht auf einem Substratmaterial, welche ein Protonen leitendes Polymer (Ionomer), elektrisch leitfähige
Kohlenstoffpartikel und feinteilige Partikel mindestens eines Edelmetalles enthält. Die Katalysatorschicht ist erhältlich durch Beschichten
des Substratmaterials mit einer Tinte, welche eine Dispersion aus den Kohlenstoffpartikeln und mindestens einer organischen Edelmetall-
Komplexverbindung in einer Lösung des Ionomers enthält und Trocknen der Beschichtung unterhalb einer Temperatur bei der das Ionomer oder
das Substratmaterial thermisch geschädigt werden, wobei die Edelmetalle der Komplexverbindungen in der Oxidationsstufe 0 vorliegen und die
Komplexverbindungen während der Trocknung unter Bildung der feinteiligen Edelmetallpartikel thermisch zersetzt werden.
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